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این اظهارات در حالی مطرح شد که در لایحه بودجه 
۱۴۰۴ و همچنین مصوبه اولیه مجلس شورای اسلامی، 
نرخ ارز ترجیحی ۲۸,۵۰۰ تومان حذف و نرخ ۳۸,۵۰۰ 
تغییر  این  بود.  شده  داده  قرار  آن  جای  به  تومان 
نشان دهنده افزایش ۳۵ درصدی نرخ ارز ترجیحی برای 
سال آینده بود که از همان ابتدا با واکنش های زیادی 
مواجه شد و انتقادات فراوانی را به همراه داشت.برخی 
می گفتند که جراحی اقتصادی در راه است و به طور 

مداوم درباره عواقب آن هشدار می دادند
ماجرای ارز ترجیحی از دولت روحانی تا رئیسی 

ارز دولتی، که به عنوان ارز ترجیحی نیز شناخته 
برای  دولت  که  می گردد  اطلاق  ارزی  به  می شود، 
واردات کالاهای اساسی به بازار ارائه می دهد. این ارز، 
بهار سال  از  به شمار می آید.  میراث دولت روحانی 
۱۳۹۷ و همزمان با آغاز تحریم ها علیه ایران، دولت 
تصمیم گرفت به دلیل افزایش قیمت ارز در بازار آزاد، 
برای برخی کالاهای اساسی ارز ترجیحی تعیین کند و 
با نرخ ۴۲۰۰  این کالاها را  نیاز برای واردات  ارز مورد 

تومان تأمین نماید.
دولت  تصمیمات  جنجالی ترین  از  یکی  اقدام  این 
دوازدهم بود که با هدف حمایت از اقشار آسیب پذیر و 
کنترل قیمت کالاهای اساسی اتخاذ شد. با این حال، 
به تدریج برخی کالاها از فهرست دریافت این ارز حذف 
ذرت،  گندم، جو،  اقلامی چون  نهایت،  در  و  شدند 
سویا، روغن خام و دانه های روغنی در این فهرست 

باقی ماندند.
ماه ۱۴۰۱، دولت سیزدهم  فروردین  نهایت، در  در 
تصمیم به حذف ارز ترجیحی ۴۲۰۰ تومانی تحت عنوان 
جراحی اقتصادی گرفت. اما پس از گذشت چند ماه و 
به دنبال نوسانات شدید در بازار ارز و بلافاصله پس از 
انتصاب رئیس جدید بانک مرکزی، نرخ ارز پایه ۲۸۵۰۰ 

تومان تصویب شد.
مخالفان افزایش نرخ ارز 

ارز  نرخ  افزایش  که  بودند   باور  این  بر  منتقدان 
قیمت  افزایش  به  می تواند   ۳۸۵۰۰ رقم  به  ترجیحی 
کم درآمد  اقشار  بر  بیشتر  فشار  و  اساسی  کالاهای 
منجر شود. از سوی دیگر، انتقاداتی به ناکارآمدی نظام 
توزیع و فساد در تخصیص ارز ترجیحی وجود داشت 
. برخی معتقدبودند که این سیستم به جای کمک 
به مصرف کنندگان، بیشتر به نفع دلالان و واسطه ها 
عمل می کند. همچنین دسته ای دیگر می گفتند که 
این افزایش نرخ ممکن است تورم را تشدید کرده و 
نارضایتی عمومی را به دنبال داشته باشد، زیرا مردم 
نگران افزایش قیمت ها هستند. برخی اقتصاددانان نیز 
بر این باور بودند که افزایش نرخ ارز ترجیحی می تواند 
به ناپایداری بیشتر در بازار آزاد ارز منجر شود و باعث 

نوسانات شدید در قیمت ها گردد.
در نهایت، مجمع تشخیص مصلحت نظام افزایش 
نرخ ارز ترجیحی در بودجه ۱۴۰۴ را نپذیرفت؛ گفتنی 
رئیس  نائب  زنگنه،  ماه،  دی   ۱۰ تاریخ  در  است 
کمیسیون تلفیق بودجه، بر اهمیت ثبات نرخ ارز در 
بند ۲ سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه تأکید کرد 
و اعلام نمود که این موضوع دلیل اصلی ایراد هیئت 
عالی نظارت مجمع به افزایش نرخ ارز ترجیحی بوده 

است.

در حقیقت، تأکید بر حفظ و ثبات یارانه ها در حالی 
است که دولت چهاردهم در نظر دارد فاصله بین نرخ 
ارز دولتی و توافقی با بازار آزاد را کاهش دهد و به نوعی 

به سمت سیاست یکسان سازی نرخ ارز حرکت کند.
در این زمینه، حجت الله فرزانی، کارشناس اقتصاد 
می دارد:  اظهار  خبرآنلاین  با  گفت وگویی  در  کلان، 
تردید دارم که در این زمینه به موفقیت خاصی برسیم. 
با محدودیتهای زیادی دست و  زیرا کشور همچنان 
پنجه نرم می کند، همان محدودیتهایی که موجب شد 
سراغ چند نرخی کردن بازار برویم همچنان بر جاست 
و با وجود تغییر دولت در واشنگتن هنوز هیچ نشانه ای 
بر تلطیف فضا یا کاهش تنش ها دیده نشده است.

از زمانی که ارز چند نرخی شد، قابل پیش بینی بود 
که چه تبعاتی با خود خواهد داشت ولی سیاستگذار 
نمی تواند تنها بارش تورم بر سفره های مردم را نظاره 
کند. سیاستگذار باید با اقدامات لازم، کاری کند که 

تبعات منفی کمتری دامن مردم را بگیرد.
 آلبرت بغزیان عضو هیات علمی دانشگاه تهران به 
خبر آنلاین گفت:اقدام به حذف ارز ترجیحی اشتباهی 

بزرگ بود.
حسن سبحانی، استاد اقتصاد دانشگاه تهران و از 
چهره های میانه رو اصولگرا، به انتقاد از سیاست های 
توئیتی  در  او  است.  پرداخته  چهاردهم  دولت  ارزی 
ایران  اقتصاد  اصلی  مسئله  ارز،  نرخ  که  کرد  عنوان 
نیست و باید رفتار بازیگران اقتصادی را در این زمینه 
مورد بررسی قرار داد. سبحانی تأکید کرد که دولت و 

دارندگان ارز از افزایش نرخ ارز بهره مند می شوند، در 
حالی که مردم و اقتصاد آسیب می بینند.

همچنین، در یک نشست، او به اظهارات مقامات 
دولتی درباره جلوگیری از رانت خواری ناشی از افزایش 
به چه  رانت  این  که  پرسید  و  کرد  انتقاد  ارز  قیمت 
کسانی می رسد و آیا به افرادی که قیمت ارزشان چند 
برابر می شود، تعلق نمی گیرد. او همچنین به موضوع 

دستوری بودن قیمت ها اشاره کرد.
ارزیابی  مرکز  ریاست  سابقه  که  جبرائیلی،  یاسر 
نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  راهبردی  نظارت  و 
را دارد، به عنوان یکی از اصولگرایان تندرو شناخته 
می شود. او اخیراً در توئیتی بیان کرده است: »آیا وعده 
نمی دادید که با حذف ارز ۴۲۰۰، ارز تک نرخی خواهد 
شد و تمام مشکلات حل می شود؟ چرا پس از حذف 
ارز ۴۲۰۰، قیمت ارز به ۵۰ هزار تومان افزایش یافت و 
اکنون می گویید که ارز ۲۸۵۰۰ تومانی باید حذف شود؟ 
چه تضمینی وجود دارد که پس از حذف ارز ۲۸۵۰۰، 
قیمت آن در بازار به ۱۰۰ هزار تومان نرسد؟ چرا از سر 

مردم دست برنمی دارید؟«
دولت  ارزی  سیاست های  به  همچنین  جبرائیلی 
انتقاد کرده و نوشته است: »آنها زمین را به آسمان 
می دوزند تا افزایش قیمت دلار را توجیه کنند و بگویند 
که نمی شود و نمی توان! بسیار خوب! فرض کنیم که 
این ادعای شما درست باشد. چرا فولاد و پتروشیمی را 
به قیمت این دلار غیرقابل کنترل به مردم می فروشید؟ 
دود افزایش قیمت دلار و فروش دلار به چشم مردم 

می رود، اما سود آن به جیب چه کسی می رود؟«
اصولگرایی  نهادگرایان  دیگر  از  صمصامی  حسین 
است که هم اکنون در مجلس دوازدهم عضو کمیسیون 
اقتصادی است گفته »هدف دولت از گران کردن ارز 
رسمی این بود که پنج میلیارد دلاری را که از صندوق 
توسعه ملی گرفته است، به بالاترین قیمت بفروشد 
و از این محل، از جیب مردم، حدود ۱۰۰ هزار میلیارد 

تومان درآمد کسب کند.
صمصامی همچنین در توئیتی نوشت: »بانک مرکزی 
به کجا چنین شتابان؟! از ابتدای سال نرخ ارز نیما را از 
۴۰ به ۵۴ و حال می خواهید به ۶۲ هزار تومان برسانید؟ 
آقای همتی  بورس را با گران کردن ارز، ایجاد تورم و 
برداشت از جیب مردم سبز می کنید؟! متوقف کنید 

این کار غلط را و معیشت مردم را به خطر نیندازید.«
موافقان  از  لیبرال   اقتصادانان  میان  این  در  اما 
در  اقتصادی  لیبرال های  هستند.  اقتصادی  جراحی 
فعالان  و  سیاست گذاران  اقتصاددانان،  شامل  ایران 
اقتصادی  لیبرالیسم  اصول  به  که  هستند  اقتصادی 
بر  تأکید  شامل  گروه  این  بارز  ویژگی های  پایبندند. 
بازار آزاد به عنوان راهی برای تخصیص بهینه منابع، 
خصوصی سازی شرکت ها و مؤسسات دولتی، مخالفت 
با کنترل های قیمتی از سوی دولت و اهمیت جذب 
سرمایه گذاری خارجی برای رشد اقتصادی است. آن ها 
معتقدند که کاهش دخالت دولت و افزایش رقابت 
می تواند به بهبود عملکرد اقتصادی و توسعه کشور 

کمک کند.

از  یکی  سال  پایانی  روزهای  در  کارگران،  دستمزد  حداقل  تعیین 
مهم ترین موضوعات کشور است چرا که سرنوشت جامعه بزرگ کارگری 
کشور که چرخ های تولید و صنعت را به حرکت در می آورند، برای یک 

سال آینده به واسه جلسات تعیین مزد رقم می خورد.
به گزارش ایرنا، سالهاست در این موقع از سال سه ضلع نمایندگان 
کارگری، کارفرمایی و دولت دور یکدیگر جمع می شوند و برای تعیین 

حداقل دستمزد کارگران در سال آینده تصمیم می گیرند.
شامگاه سه شنبه - ۱۸ دی ماه- نخستین جلسه شورای عالی کار دولت 
چهاردهم برای تعیین دستمزد سال ۱۴۰۴ با حضور وزیر تعاون، معاون 
روابط کار، نمایندگان وزرای اقتصاد و صمت، نمایندگان کارگری و 
کارفرمایی و ذینفعان این حوزه برگزار شد. وظیفه شورای عالی کار صرفا 
تعیین حداقل دستمرد نیست؛ بلکه مسائل دارای اهمیتی مانند موضوع 
مسکن، بهداشت، درمان، قراردادها، ایمنی و بهداشت کار باید در این 

فضا مورد بررسی قرار بگیرد.
در کنار آن در تمام فضاهای مختلفی که بحث مطالبات قانونی و 
استیفای حق جامعه کارگری و حقوق آن ها مدنظر است، باید از شورای 
عالی کار استفاده کرد. در این شورا نمایندگان کارفرمایی، کارگری و 

دولت حضور دارند که منجر به شکل گیری وفاق می شود.
اما اخبار پس از تشکیل این جلسات و جلسه نهایی دستمزد عموما 
نشان می دهد نمایندگان کارگری در اغلب مواقع، گروه ناراضی  هستند 
که این جلسات را ترک می کنند و اعتقاد دارند افزایش دستمزد ۳۰ تا ۴۰ 

درصدی هیچکدام از مشکلات کارگران را پوشش نخواهد داد.
حق ۳۵ درصدی مسکن مغفول مانده است

ماجرا به همین مسئله نیز محدود نمی شود و گاهی اوقات مانند 
سال گذشته افزایش ۳۵ درصدی حقوق مصوب می شود اما این 
۳۵ درصد در بخش حق مسکن اعمال نمی شود. همین مسئله 

باعث می شود نمایندگان کارگری به جای اینکه امسال توان خود را 
برای چانه زنی در جهت افزایش حقوق صرف کنند، به دنبال زنده 
کردن حقی باشند که از یک سال بر گردن کارفرما باقی مانده است. 
مسئله دیگر حضور دولت به عنوان یکی از سه ضلع شورای عالی 
کار در کنار نمایندگان کارفرمایی و کارگری است که عملا تساوی 
بزرگ ترین  عنوان  به  دولت  برهم می زند. حضور  را  این شورا  در 
کارفرمای کشور این دیدگاه را به وجود می آورد که در این جلسات از 
کارفرمایان و کارگران یک نماینده وجود دارد و دولت نیز با تعارض 
منافع یک ضلع دیگر این چانه زنی است. این مسئله چیزی است که 

جامعه کارگران بارها به آن اعتراض کرده اند.
ضرورت توجه به قدرت خرید کارگران

مسئله مهم بعدی »قدرت خرید کارگران« یکی دیگر از موضوعات 
مهم در حوزه حقوق و دستمزد است. متاسفانه زمانی که درباره درصد 
افزایش حقوق صحبت می کنیم، قدرت خرید را در نظر نمی گیریم در 
حالی که بارها در صحبت های مسئولان به این مهم اشاره شده است. 
زمانی که صحبت از قدرت خرید به میان می آید، جنبه های مادی و 
معنوی آن را باید در نظر گرفت زیرا قدرت خرید مادی یعنی فرد بتواند 
معاش خود تامین کند اما قدرت خرید معنوی این است که فرد توان 

»بیع« کردن و خرید و فروش داشته باشد.
داشتن قدرت خرید به معنای این است که فرد بتواند مناسب ترین 
اقلام خوراکی که برای او در دسترس است را بخرد نه صرفاً ارزان ترین 

آن را، زیرا این اتفاق منجر به داشتن امنیت روانی کارگران می شود.
مشاهدات امروز جامعه، افزایش قیمت ارز، دارو، اقلام خوراکی، 
اجاره مسکن و هر آنچه که برای به دست آوردن آن به پول نیاز است، 
نشان می دهد چنین امنیت روانی اکنون در جامعه وجود ندارد و اگر 
نمایندگان دولت، کارفرمایان و کارگران بر اساس میثاق »وفاق« که 

در دولت چهاردهم شکل گرفته پیش نروند، این عدم امنیت روانی 
ادامه دار خواهد بود.

افزایش حقوق کارگران به تورم دامن می زند؟
یافت.  افزایش  درصد  کارگران ۵۷  دستمزد  حداقل   ۱۴۰۱ سال  در 
مدعیان »علم اقتصاد« معتقد بودند این میزان افزایش دستمزد باعث 
همین میزان تورم می شود. در پایان سال ۱۴۰۱ تورم ۵/۴۶ درصد افزایش 
یافت اما طبق اعلام مراجع پژوهشی، تنها سه درصد از این میزان تورم 
به افزایش دستمزد کارگران مربوط می شد. دلیل اصلی تورم در سال 
۱۴۰۱ حذف ارز ترجیحی بود. در روزها و هفته های باقیمانده از سال 
است؛ جامعه  کارگر  قشر  دغدغه  مهم ترین  تعیین دستمزد  جاری، 
کارگری که یکی از بزرگ ترین گروه های جامعه هستند و چرخ تولید 
و صنعت کشور با آن ها به چرخش درمی آید. باید دید در این روزها، 
آیا جلسات شورای عالی کار می تواند خبر خوشی برای کارگردان داشته 
باشد یا خیر. آخرین خبر از این شورا ۳۰ بهمن ۱۴۰۳ و پس از برگزاری 
سیصد و سی و سومین جلسه شورای عالی کار در محل وزارت تعاون، 

کار و رفاه اجتماعی اعلام شد.
آیا عدد سبد معیشتی بروز رسانی می شود؟

بر اساس مطالعات کمیته مزد عدد سبد معیشتی جامعه کارگری 
مطابق نرخ تورم دی ماه که از سوی مرکز آمار ایران اعلام شده عدد 
۲۳.۴۴۱.۶۶۴ میلیون تومان است که این عدد میانگین هزینه خانوار 
جامعه  اعضای  البته  است.  روستایی  و  شهری   ۳.۳ چهارم  دهک 
کارگری اعتقاد دارند این عدد باید با توجه به نرخ بهمن، بروزرسانی 
شود. باید دید در جلسه بعدی شورای عالی کار که در روزهای آینده 
برگزار می شود، آیا تعیین عدد دستمزد و چانه زنی در این خصوص در 
بین اعضا و نمایندگان گروه های مختلف به نتیجه می رسد یا باید مانند 

سال های قبل منتظر روز پایانی سال بود.

ارز ترجیحی ۲8.500 تومانی باقی می ماند

سیاست ارزی دولت در انتظار زلزله!
گروه اقتصاد -  محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور، در جلسه ستاد تنظیم بازار اعلام کرد که نرخ ارز برای تأمین کالاهای اساسی در سال آینده 

همچنان با نرخ مصوب ۲۸,۵۰۰ تومان خواهد بود و میزان ارز مورد نیاز برای این کالاها تغییر نخواهد کرد.

کارگران در انتظار »وفاق«تعیین دستمزد کارگران؛ حقی با اختلاف نظر همیشگی

منتقدان بر این 
باور بودند  که 

افزایش نرخ ارز 
ترجیحی به رقم 
38500 می تواند 

به افزایش 
قیمت کالاهای 
اساسی و فشار 
بیشتر بر اقشار 
کم درآمد منجر 

شود

اخباراخبار

 نایب قهرمانی تیم بیمه ملت
در چهارمین دوره المپیاد دارت 

صنعت بیمه

رقابت های  دوره  چهارمین  در  ملت  بیمه  تیم 
المپیاد دارت صنعت بیمه خوش درخشید.

چهارمین  ملت،  عمومی بیمه  روابط  گزارش  به 
دوره المپیاد ورزشی دارت صنعت بیمه به میزبانی 
شرکت بیمه سامان و با حضور پرشور ۳۷ تیم از 
آقایان  و  بانوان  بخش  دو  در  بیمه ای  ۲۰ شرکت 
برگزار شد. در این رقابت ها، تیم دارت شرکت بیمه 
متقابل کیش عنوان قهرمانی را از آن خود کرد، و 
تیم بیمه ملت با عملکردی درخشان موفق به کسب 
بر  نیز  بیمه سامان  تیم  نایب قهرمانی شد.  مقام 
سکوی سوم ایستاد. در بخش بانوان، بیمه ملت 
با دو تیم در این مسابقات حضور داشت. تیم اول 
متشکل از الهه مصفا و نیلوفر صدیق نوحی و تیم 
دوم شامل حمیده حیدری و نازنین یادگاری بود 
که با سرپرستی بنیامین سلیمان زاده به رقابت با 
سایر تیم ها پرداختند. در بخش آقایان نیز تیم بیمه 
ملت با دو تیم در مسابقات شرکت کرد. بنیامین 
و  اول  تیم  در  تقی زاده  سیدجواد  و  سلیمان زاده 
محمد آدینه و مصطفی بنی اردلان در تیم دوم، به 
سرپرستی مصطفی ناصح زاده، به مصاف رقبا رفتند.

در ادامه بازدید و بررسی عملکرد 
سرپرستی های استانی

حضور مدیر عامل بیمه کوثر در استان مرکزی
مدیر عامل بیمه کوثر به منظور بازدید و بررسی 
عملکرد سرپرستی و شبکه فروش از سرپرستی این 

شرکت در استان مرکزی بازدید کرد.
 به گزارش روابط عمومی و تبلیغات بیمه کوثر، 
مدیر عامل این شرکت به همراه جمعی از معاونان 
و مدیران ستادی در محل سرپرستی بیمه کوثر 
با  دیدار  ضمن  و  یافت  حضور  مرکزی  استان 
همکاران، نمایندگان و بیمه گزاران استان، عملکرد 

و روند پیشبرد برنامه ها را مورد ارزیابی قرار داد. 
ایشان در این دیدار صمیمانه با بررسی وضعیت 
و سهم از بازار سرپرستی استان مرکزی در کشور 
اهداف  به  رسیدن  راه  در  موفقیت  نمود:  عنوان 
شرکت با همراهی، انسجام در کار تیمی و ارتباط 
و  رضایتمندی  و  شده  میسر   همکاران  بین  موثر 

سودآوری نیز به همین واسطه حاصل می گردد. 
از  برنامه  این  ادامه  در  کوثر  بیمه  مدیرعامل 
شرکت آلومینیوم ایران به عنوان یکی از بیمه گزاران 
در  و  بازدید  مرکزی  استان  در  کوثر  بیمه  بزرگ 

جریان روند همکاری ها قرار گرفت. 
دغدغه ها،  شنونده  بازدید  این  پایان  در  وی 
و  فروش  شبکه  همکاران،  سوالات  و  مشکلات 

نمایندگان سرپرستی استان مرکزی بود.

قهرمان مسابقات فوتسال  جام فجر 
بیمه آسیا مشخص شد

حضور  با  فجر،  جام  فوتسال  مسابقات 
هشت  تیم از بخش های مختلف شرکت در سالن 
ورزشی بیمه آسیا در تهران برگزار شد و تیم صندوق 
امداد به قهرمانی رسید. به گزارش روابط عمومی، 
در این مسابقات تیم های شرکت کننده بر اساس 
قرعه کشی انجام شده، به دو گروه تقسیم شدند، 
که پس از برگزاری مرحله اول، چهار تیم به مرحله 
نیمه نهایی و سپس مرحله رده بندی و نهایی راه 
یافتند. براساس این گزارش، دیدار نهایی بین تیم 
امداد و مدیریت مالی و همچنین  های صندوق 
دیدار رده بندی بین تیم های مدیریت حسابرسی 
و پیشکسوتان با حضورمدیر عامل و  نایب رییس 
چند  تنی  و  مدیرعامل  معاونین  مدیره،  هیأت 
دیدار  در  برگزار شد.  کارکنان شرکت  و  ازمدیران 
نهایی، تیم صندوق امداد با پیروزی بر تیم مدیریت 
مالی به مقام قهرمانی دست یافت و در دیدار رده 
بندی نیز تیم مدیریت حسابرسی به مقام سوم 
و  تیم پیشکسوتان به مقام چهارم رسید. در این 
مسابقات، تیم شهید ابراهیم هادی به عنوان تیم 
اخلاق و مهدی هداوند از تیم صندوق امداد با ۱۹ 
گل به عنوان آقای گل این مسابقات معرفی شدند 
و تیم های برنده جام و جوایز خود را از مدیر عامل 
دریافت کردند. گفتنی است تیم های پیشکسوتان، 
خدمات، شعبه شرق الف، شعبه شرق ب، شهید 
ابراهیم هادی، صندوق امداد، مدیریت حسابرسی 

ومدیریت مالی در این مسابقات شرکت داشتند.

معاون مالی و سرمایه گذاری بیمه نوین:
با برنامه ریزی دقیق و اصلاحات 

استراتژیک، به مسیر رشد خود ادامه 
می دهیم

و  مالی  معاون  دیلمی پور،  شقایق 
سرمایه گذاری شرکت بیمه نوین، در گفتگویی 
سال های  در  شرکت  این  عملکرد  تشریح  به 
بیمه  صنعت  در  موجود  چالش های  و  اخیر 

پرداخت.
و  مالی  معاون  دیلمی پور،  شقایق 
سرمایه گذاری شرکت بیمه نوین، در گفتگویی 
سال های  در  شرکت  این  عملکرد  تشریح  به 
بیمه  صنعت  در  موجود  چالش های  و  اخیر 

پرداخت.
خانم  نوین،  بیمه  عمومی  روابط  گزارش  به 
در  جاری  مشکلات  به  اشاره  با  دیلمی پور 
صنعت بیمه و نیاز به راهکارهای اساسی برای 
حل آن ها، به تاریخچه شرکت بیمه نوین اشاره 
تأسیس   ۱۳۸۴ سال  در  که  شرکت  این  کرد. 
شخص  بیمه  بر  زیادی  تمرکز  ابتدا  از  شده، 
ثالث داشت، اما با توجه به زیان ده بودن این 
بخش، تصمیم به اصلاح پرتفوی خود گرفت 

که با چالش هایی همراه بود.
در  شرکت  موفقیت های  به  ادامه  در  وی 
»در سال  و گفت:  کرد  اشاره  اخیر  سال های 
در  شدن  برنده  با  نوین  بیمه  شرکت   ،۱۳۹۷
شده  برگزار  ملی  بانک  توسط  که  مناقصه ای 
بود، قرارداد درمان بانک ملی در بخش بستری 
را به مدت سه سال به دست آورد. این قرارداد 
برای بیمه نوین بسیار مفید بود و سهم رشته 
درمان در پرتفوی شرکت به ۴۰ درصد رسید.«

شده  برگزار  مناقصه  در  نیز   ۱۴۰۰ سال  در 
ملی  بانک  درمان  قرارداد  نوین  بیمه  مجددا 
در  نمود.اما  خود  آن  از  بستری  بخش  در  را 
طی این سه سال افزایش تعرفه های پزشکی 
،هزینه های دارویی و تجهیزات پزشکی بیشتر 
خود  که  بود  ها  بیمه  حق  افزایش  میزان  از 

منجر به شناسایی زیان برای این قرارداد شد.
افزایش  تأثیر  به  همچنین  دیلمی پور 
هزینه های درمان و دارو در سال ۱۴۰۳ اشاره 
به  زیادی  فشار  این موضوع  که  و گفت  کرد 
شرکت وارد کرده است. با این حال، به گفته 
ایشان، شرکت بیمه نوین با برنامه ریزی دقیق 
توانسته از این مشکلات عبور کند و هیچ گونه 
نقدینگی  و  مالی  در خصوص مسائل  نگرانی 

وجود ندارد.
نوین  بیمه  در  ده  زیان  قراردادهای  حذف 
شرکت  و  بود  خواهد  شرکت  نفع  به  قطعا 
برای دستیابی به سود پایدار به اصلاح ترکیب 
پرتفوی خود اقدام نموده است.بیمه نوین فراز 
و نشیب های زیادی را گذرانده و قطعا از این 

مرحله نیز با سربلندی عبور خواهد کرد.
و  مالی  معاون  سرمایه گذاری،  بخش  در 
سرمایه گذاری بیمه نوین تأکید کرد که شرکت 
را  خود  نقدی  منابع  تا  کرده  تلاش  همواره 
اقتصادی  شرایط  با  ،متناسب  صحیح  به طور 
طلا  ثابت،  درآمد  صندوق های  در  سیاسی  و 
او  کند.  سرمایه گذاری  بهادار  اوراق  و  ،سهام 
تصریح کرد: »حتی در شرایط سخت مالی و 
بازار سرمایه بی ثبات فعلی، با توجه به تغییر 
به موقع استراتژیک در سرمایه گذاری ها هیچ 
عدم  یا  نقدینگی  کمبود  خصوص  در  نگرانی 

توانایی در پرداخت خسارت ها نداریم.«
خانم دیلمی پور در پایان از برنامه های آینده 
در  »ما  گفت:  و  داد  خبر  نوین  بیمه  شرکت 
حال آماده سازی گزارش های مربوط به افزایش 
بر اساس مصوبات  و  سرمایه شرکت هستیم 
با  انجام شده  رایزنی های  و  وزیران  هیئت 
سهامداران عمده شرکت ، تشریفات و مراحل 
قانونی برای اصلاح ساختار سرمایه شرکت در 

حال انجام است.«
امید به آینده روشن

او ابراز امیدواری کرد که با توجه به برنامه ها 
در  نوین  بیمه  در  که  مدبرانه ای  اقدامات  و 
حال انجام است و برنامه ریزی های دقیق تر و 
اصلاحات لازم، شرکت بیمه نوین سال ۱۴۰۳ 
را با موفقیت به پایان خواهد رساند و به نتایج 

مثبتی دست خواهد یافت. 

انزلی،  آزاد  منطقه  بین الملل سازمان  امور  و  روابط عمومی  مدیریت  گزارش  به 
مصطفی طاعتی مقدم رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل منطقه آزاد انزلی در حاشیه 
دومین روز نمایشگاه بین المللی اوراسیا در گفتگو با خبرنگاران از برنامه های توسعه ای 
این منطقه برای استفاده از فرصت های اقتصادی اوراسیا و افزایش صادرات محصولات 
داخلی خبر داد و بر اهمیت تسهیل فرآیندهای قانونی و جذب سرمایه گذاری های 

داخلی و خارجی تاکٔید کرد.
وی در خصوص فرصت هایی که این نمایشگاه برای منطقه آزاد انزلی به ارمغان 
خواهد آورد، سخن گفت و بر ضرورت استفاده از مزایای معاهده اوراسیا، به ویژه 
معافیت های گمرکی و توسعه زیرساخت های تجاری و حمل ونقل برای بهره برداری 
از بازارهای کشورهای این منطقه تاکٔید کرد. مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی، 
اظهار داشت: یکی از مهم ترین مواردی که در معاهده اوراسیا به آن اشاره شده، 
معافیت هایی عنوان کرد که کشورهای عضو تصویب کرده و برای ۸۷ درصد گروه های 
کالایی اعمال می شود. این مسئله فرصتی بزرگ برای صادرات محصولات ایرانی به 
کشورهای حوزه اوراسیا است. وی با بیان اینکه منطقه آزاد انزلی به عنوان هاب ورود 
به این بازار حمایت از تولیدکنندگان داخلی را در دستور کار دارد تا از این فرصت ها 
برای گسترش صادرات به کشورهای اوراسیا استفاده نمود؛ اضافه کرد: وجود سه 
شهرک صنعتی که دو شهرک آن فعال بوده و یک شهرک جدید در حال احداث است 

که واگذاری اراضی آن سال آینده انجام خواهد شد.
طاعتی مقدم رویکرد سازمان متبوع خود را در واگذاری اراضی شهرک های صنعتی، 
جذب شرکت های دانش بنیان و صادرات محور جهت بهره برداری حداکثری از این 

فرصت ها بیان کرد و گفت: در راستای تبدیل شدن به هاب اوراسیا در جنوب دریای 
کاسپین، یکی دیگر از برنامه های ما استفاده از فرصت های ترانزیتی است. کشورهای 
اوراسیا نیازمند اتصال به آب های آزاد بوده و بندر کاسپین با اتصال به خطوط ریلی، 
می تواند نقش مهمی در این زمینه ایفا کند. رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد انزلی تصریح کرد: این اتصال ریلی که بعد از سال ها به واقعیت پیوسته، 
در نتیجه، اولویت اصلی برنامه های ما توسعه بنادر و اسکله ها در مجتمع بندری 
کاسپین است تا بتوانیم میزبان خوبی برای تجار حوزه اوراسیا باشیم. طاعتی مقدم 
با بیان اینکه جهت تسهیل و تسریع حمل ونقل کالا توسعه ایستگاه راه آهن در بندر 
کاسپین در دستور کار قرار گرفته، افزود: اولویت اصلی در شهرک های صنعتی جدید 

متمرکز بر جذب شرکت های دانش بنیان و فناوری های نوین است.
ایفای نقش مرکز رشد و  انزلی بر  آزاد  وی اضافه کرد: راهبرد سازمان منطقه 
نوآوری، ارتباط میان سرمایه گذاران و صاحبان ایده ها، به منظور ایجاد ارزش افزوده 
برای صنایع دانش بنیان و های تک با اولویت صدور محصولات به کشورهای اوراسیا، 
بنا نهاده شده است. مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی درباره مسائل و چالش های 
صادراتی، گفت: در حال حاضر حجم بالایی از محصولات کشاورزی و شیلاتی در 
استان گیلان تولید می شود که نیازمند زیرساخت های مناسب برای صادرات است و 
در مذاکره با کشورهایی مانند روسیه، هدف ما واردات کانتینرهای یخچال دار برای 
حمل ونقل محصولات کشاورزی است. اقداماتی که به توسعه پایانه های صادراتی و 

بهبود ظرفیت های حمل ونقل کمک خواهد کرد.
طاعتی مقدم همچنین با اشاره به توسعه زیرساخت های حمل ونقلی، افزود: در 

حال حاضر ظرفیت ریلی وجود دارد، اما نیازمند توسعه بیشتر بوده و این در حالی 
است که فرودگاه رشت به محدوده منطقه آزاد انزلی اضافه شده و یکی از برنامه های 
ما حمل ونقل کالا از فرودگاه رشت به مقصد روسیه است که امیدواریم تا قبل از عید 

این برنامه آزمایشی عملیاتی شود.
با اشاره به برخی چالش های قانونی، گفت: در سال های گذشته، رویکرد  وی 
مناسبی به مناطق آزاد وجود نداشت و قوانینی که باید به مناطق آزاد تخصیص 
می یافت، به سرزمین اصلی نیز تسری پیدا کرده بود. خوشبختانه، در این مدت 
شاهد مذاکرات مثبتی با مجلس بودیم و کمیسیون اقتصادی مجلس جلسات خوبی 
با مسئولین مناطق آزاد برگزار کرده است. کارگروه خاصی برای مناطق آزاد تشکیل 

شده تا از ظرفیت های این مناطق بهره برداری بهتری صورت گیرد.
طاعتی مقدم در ادامه به توسعه گردشگری در منطقه آزاد انزلی اشاره کرد و اظهار 
داشت: ما در منطقه آزاد انزلی پویشی به نام 'از بوجاق تا تالاب انزلی' راه اندازی 
کرده ایم که رویکرد آن توسعه پایدار و جذب سرمایه گذاری در بخش گردشگری 
است. باتوجه به پتانسیل های موجود در استان گیلان، منطقه آزاد انزلی می تواند 

مقصدی جذاب برای گردشگران داخلی و خارجی باشد.
گفت:  نوروز ۱۴۰۴،  برای  سازمان  این  روی  پیش  برنامه های  خصوص  در  وی 
در راستای آمادگی برای نوروز، ما برنامه های متنوعی در دستور کار داریم. یکی 
از مشکلات اساسی ما ترافیک در منطقه است که با توسعه پارکینگ ها و افزایش 
بازسازی  این، در حال  بر  پارکینگ، در حال حل آن هستیم. علاوه  ظرفیت های 
ظرفیت ها  این  از  تا  هستیم  مارینا،  به ویژه  موجود،  گردشگری  زیرساخت های 

بهره برداری بهتری داشته باشیم.
طاعتی مقدم در پایان تصریح کرد: ما در حال برنامه ریزی برای جذب سرمایه گذاران 
بخش گردشگری بوده و تلاش می کنیم تا زیرساخت های لازم برای اسکان گردشگران 
در منطقه آزاد انزلی فرآهم شود. به ویژه در طرح جامع منطقه آزاد، به شناسایی 
و جذب سرمایه گذاران در زمینه توسعه گردشگری پرداخته ایم و امیدواریم که این 

اقدامات به رشد و توسعه منطقه کمک کند.

طاعتی مقدم در نمایشگاه بین المللی اوراسیا مطرح کرد
توسعه زیرساخت ها و فرصت های صادراتی منطقه آزاد انزلی


